

# 广州海洋实验室-香港科技大学广州海洋实验室香港分部博士后联培计划报名公告

人力资源部 广州海洋实验室 2023-07-04 17:35 Posted on 广东



南方海洋科学与工程广东省实验室（广州）（简称广州海洋实验室）成立于2018年11月，是广州市人民政府举办的省级科研事业单位，主要依托中国科学院南海生态环境工程创新研究院和国家自然资源部广州海洋地质调查局建设，协同香港科技大学等优势力量共建。

实验室拟与设于香港科技大学的广州海洋实验室香港分部开展联培博士后招聘计划。该计划属于定向培养，旨在培养一批基础扎实、潜力无限的青年海洋学科骨干人才，助力祖国海洋科学事业高质量发展。入选博士后将在香港科技大学从事其博士后研究工作。

Southern Marine Science and Engineering Guangdong Laboratory (Guangzhou) (hereinafter referred as Guangzhou Marine Laboratory or GML) is a provincial-level scientific research institution under Guangzhou Municipal People's Government. Guangzhou Marine Laboratory was established in November 2018, taking advantage of research platforms of the Innovation Academy for South China Sea Ecology and Environmental Engineering, the Chinese Academy of Sciences and Guangzhou Bureau of Marine Geological Survey, Ministry of Nature Resources of China. It was also supported by the Hong Kong University of Science and Technology (HKUST) and

other institutions in the region. Guangzhou Marine Laboratory, in collaboration with HKUST, has set one branch at HKUST, hereafter referred as the Hong Kong Branch (HKB).

GML and HKB are delighted to launch a “Joint Postdoctoral Training Program”, aiming to providing training opportunities to young talents in marine field with solid academic track-record and great potentials to excel and to promote rapid development of marine science and technology in China. Successful applicants will conduct their research during their postdoctoral training at HKUST, Hong Kong SAR.

## 01

### 招聘情况

#### *Recruitment details*

- (一) 招聘名额：至少10人/年；
- (二) 招聘方向：物理海洋、海洋化学、海洋生物学、海洋生态与环境、海洋地质、海工装备与制造；
- (三) 合作模式：双合作教授制，共同攻关科研项目，合同期限视个人情况而定，一般1-3年；
- (四) 费用：由广州海洋实验室总部、广州海洋实验室香港分部、合作教授三方根据相关管理制度共同承担；

Quota: at least 10 postdoctoral fellows per year

Research areas: physical oceanography, chemical oceanography, marine biology, marine ecology and environmental sciences, marine geology, marine engineering equipment and manufacturing, and other fields related to marine science and engineering

Training mode: co-supervised by one GML and one HKUST co-supervisor for a period of one to three years, subject to individual performance

Financial support: provided by GML, HKB and the co-supervisor based on established guidelines

## 02

### 申请要求 *Eligibility*

申请人须满足博士后遴选要求：

- (一) 学历：博士学位，并有良好表现（应届生需提供相关毕业证明材料）。
- (二) 英语水平：流利

Applicants must have:

Education level: Ph.D. in marine-related fields with good track records

English level: proficient in speaking, listening, reading and writing

## 03

### 申请流程及申请材料 *Application procedure and required documents*

(一) 申请流程：申请人提交申请材料经广州海洋实验室初审及推荐,香港科技大学广州海洋实验室香港分部及其选定合作教授复审，由香港科技大学人事部门发正式聘用合约。

(二) 应聘者须提供以下材料，并将材料发至hr@gmlab.ac.cn (邮件主题请注明：“姓名+联培博士后申请”)。

1. 《GML-HKB at HKUST 联合培养博士后申请表》（见附件）；
2. 个人科研简历；
3. 推荐信两封（英文，其中一封来自其博士生导师）；
4. 博士学位证书扫描件、学历和学籍信息认证文件；
5. 身份证明文件扫描件；
6. 其他材料。

Application procedure: each application will first be assessed by GML, and the shortlisted candidates will be recommended to relevant GML co-supervisor for consideration. With support of co-supervisor at GML, the candidates will be further assessed by HKB and the HKUST co-supervisor. After a trilateral agreement has been reached by GML, HKB and the co-supervisor under "GML-HKB at HKUST Joint Postdoctoral Training Program", the Human Resources Office of HKUST will issue the appointment letter to successful applicants.

Application documents: Applicants should submit the following required documents to Human Resources Office of GML via email [hr@gmlab.ac.cn](mailto:hr@gmlab.ac.cn) with the subject heading of "Your name + Application for Joint Postdoctoral Training Program".

1. Completed "GML-HKB at HKUST Joint Postdoctoral Training Program" Application Form (please refer to the attachment)
2. Personal resume
3. Two reference letters (in English) with one from his/her Ph.D. supervisor.
4. Copy of doctoral degree certificate, certified academic qualifications, and/or relevant university records
5. Copy of Personal Identification Card
6. Copy of other relevant documents (certificate of academic awards, published papers, etc.)

## 04 咨询方式 *Enquires*

联系人: 张老师 倪老师

联系电话: 020-39392876

电子邮箱: [hr@gmlab.ac.cn](mailto:hr@gmlab.ac.cn)

Contact person: Dr. Zhang or Dr. Ni

Phone: 020-39392876

Email: [hr@gmlab.ac.cn](mailto:hr@gmlab.ac.cn)

---

点击“阅读原文”获取《GML-HKB at HKUST 联合培养博士后申请表》

---

Read more Reads 1655

Share

Favorite

2

2



广州海洋实验室

4篇原创内容 3个朋友关注

Follow